
Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

Mamy 16:00 tak, że witam państwa bardzo serdecznie na komisji finansów publicznych w dniu 22 

września 2020 roku. Europejski dzień bez samochodu. Witam pana prezydenta, panią prezydent. 

Witam szanownych państwa radnych. Tak, że otwieram dzisiejsze posiedzenie komisji finansów. 

Porządek obrad otrzymaliście państwo do wiadomości na tablety. Nie ma żadnych zmian, tak że 

proszę o przyjęcie tego porządku obrad.  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Dlaczego bez samochodu panie radny? 

 

Taki międzynarodowy dzień dzisiaj mamy.  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Tak a to zmienia coś w naszych obradach? 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

Nie nic nie zmienia.  

 

Radny Józef Twardzik: 

To jest informacja tylko podana przez przewodniczącego.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

Dokładnie.  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Taaak, myślałem, że będziemy coś debatować o rowerach, o trasach rowerowych właśnie, w wolnych 

wnioskach chciałem zabrać na ten temat głos i dobrze, że Pan przewodniczący wspomniał o 

dzisiejszym.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

Panie Grzegorzu to będą sprawy bieżące i wolne wnioski, w punkcie wrócimy do tematu,  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Pewnie. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

na tą chwilę nie widzę jeszcze wszystkich, stąd muszę sprawdzić obecność i iść dalej, tak że 

szybciutko jeszcze przelecimy listę obecności. Tak, więc bardzo proszę o włączanie się i włączenie 

głośnika, żebym słyszał. Pani radna Karolina Chemicz-Pałys.   

 

Radna Karolina Chemicz-Pałys: 

Tak, dzień dobry, jestem.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

Dziękuję. Pan Marek Gołosz? Jjeszcze nie ma. Pan Jarosław Hajduk? 

 

Radny Jarosław Hajduk: 

Dzień dobry panie przewodniczący. Dzień dobry państwu. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

pan Michał Kasperczyk, jestem.  

Grzegorz Kołodziejczyk?  

 

http://bip.umtychy.pl/index.php?action=PobierzPlik&id=487805

Data wygenerowania dokumentu: 2024-09-01 8:32:29



Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Obecny, dzień dobry.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

Dzień dobry. Pan Andrzej Kściuczyk?  

 

Radny Andrzej Kściuczyk: 

Jestem, dzień dobry.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

Dzień dobry. Pani Iwona Oleksiak? Jeszcze się nie zalogowała.  

Pani Aleksandra Pabian.  

 

Radna Aleksandra Pabian: 

Dzień dobry, jestem. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

Witam. Pani Urszula Paździorek-Pawlik?  

 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik: 

Dzień dobry, jestem.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

Dzień dobry. Pani radna Anita Skapczyk?   

 

Radna Anita Skapczyk: 

 Dzień dobry, witam wszystkich.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

Witam. Pan Sławomir Sobociński? 

 

Radny Sławomir Sobociński: 

Jestem oczywiście. Witam wszystkich.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

Pan Józef Twardzik? 

 

Radny Józef Twardzik: 

Jestem. Witam wszystkich. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

Witamy. Pan radny Dariusz Wencepel? 

Nie mam jeszcze Darka.   

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

Pan radny Sławomir Wróbel?  

 

Radny Sławomir Wróbel: 

Dzień dobry, obecny. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

Pani Aleksandra Wysocka-Siembiga?  
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Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga: 

Dzień dobry, jestem. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

I pan Rafał Żelazny.  

 

Radny Rafał Żelazny:  

Dzień dobry wszystkim.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

ale mamy kworum możemy iść dalej.  Przechodzimy do punktu 3 przyjęcie protokołu z posiedzenia 

Komisji Finansów Publicznych w dniu 25 sierpnia 2020 roku. Kto z państwa jest przeciw temu 

punktowi, ktoś się wstrzymuje od głosu? czyli rozumiem jednogłośnie za. Dziękuję, przechodzimy do 

punktu czwartego. Analiza sprawozdania z wykonania budżetu miasta Tychy za pierwsze półrocze 

2020 roku. Tu dość szczegółowo żeśmy otrzymali ten materiał na tabletach. Tak więc od razu 

przyszedłbym do dyskusji w tym punkcie. Tak, że otwieram dyskusję. 

 

Radny Rafał Żelazny:  

Ja poproszę o głos jeśli można.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

Jasne, pan radny Rafał Żelazny. 

 

Radny Rafał Żelazny:  

Dziękuję panie przewodniczący. Tak materiał jest bardzo obszerny i bardzo zresztą moim zdaniem 

dobrze przygotowany ja, tylko kilka mam pytań. Prosiłbym o wyjaśnienie być może gdzieś w tej 

analizie popełniam błąd, a mamy informacje o deficycie de facto deficycie prawie w wysokości  około 

dwóch milionów 300 tys. zł po tym pierwszym półroczu oczywiście, ta nadwyżka którą widzimy, jak 

zostało zresztą wyjaśnione w materiałach jest głównie związana subwencją dotyczącą dotyczącą 

programu Rodzina, przepraszam z  subwencją oświatową i właśnie mam tutaj pytanie, ponieważ 

planowaliśmy deficyt, planowaliśmy deficyt. Moje pytanie brzmi jaki, bo na stronie piątej mamy 

informacje i potem mamy wykres na stronie, na stronie ten wykres numer jeden, czy to jest planowany 

deficyt na pierwsze półrocze ten 130 mln zł, to jest moje pierwsze pytanie, ponieważ no ta informacja 

wydaje mi się w stosunku do strony piątej tych materiałów. Dokładnie przepraszam, bo, to piata jest na 

w momencie przeglądania sobie tak, a de facto to jest strona, a już mówię, to jest strona, a pierwsza. 

Tak, jeśli chodzi o numerację tego sprawozdania. Więc podsumowując, to pierwsze pytanie moje 

brzmi, czy planowaliśmy deficyt na pierwsze półrocze w wysokości 130 milionów, tak jak wskazuje 

nam mniej więcej na oko wykres pierwszy na stronie drugiej, a no, bo, jeśli tak, to, jak rozumiem ta 

nasza nadwyżka teoretyczna 12,8 miliona, a faktyczny deficyt 2,3 jest no informacyjnie tylko w 

kontekście naszego planu. To właśnie pierwsze moje pytanie. Drugie, mamy pokazane na kilku 

stronach wyjaśnienia dotyczące niższych wpływów z różnego typu podatków i opłat, mnie 

zainteresował szczególnie podatek od nieruchomości tam mamy zaległości na ponad 3mln 300 tys. zł,  

i moje pytanie brzmi, jak to wygląda w stosunku do pierwszego półrocza 2019, bo niektóre z tych 

podatków i opłat są zestawione z pierwszym półroczem 2019, a ten akurat nie, tam jest dosyć duża 

zaległość też osób fizycznych, prawie  1mln 700 tys., krótko mówiąc jak to wygląda ze ściągalnością. 

Czy to jest kwestia która  się poprawia, pogarsza w stosunku do 2019 roku, oczywiście do pierwszej 

połowy, to jest strona 12 przeglądając sobie numerację w Adobe.  Nie pamiętam, która strona, jeśli 

patrzymy na numerację pliku. Strona 14 też przeglądając, to jest podatek od spadków i darowizn, to 

jest takie pytanie bardziej na rozluźnienie. Tam mamy bardzo duży wzrost prawie 280% wykonania. 

Czy może pan naczelnik coś powiedzieć, co tam się stało, czy nagle zaczęliśmy bardzo mocno nie 

wiem darować sobie jakiś jakieś czynności tutaj spadkowe. Mamy 166%  planu i prawie 280% 

wykonania, czy coś wiemy więcej na ten temat? I ostatnie pytanie. To jest pytanie dotyczące podatku  

związanego z wpływ, przepraszam z opłatą za z użytkowanie i przekształcenie prawa, bo z jednej 
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strony oczywiście wskazujemy na stronie 10 niższe wpływy z tytułu opłat za użytkowanie wieczyste 

gruntów, to jest spadek o 2mln prawie 400 tys. zł w stosunku jak rozumiem do pierwszego półrocza 

cały czas o tym rozmawiamy, czyli 53% wykonania pierwszego półrocza, jednocześnie mamy 130 

prawie % planu. Czyli jak rozumiem zakładaliśmy zdecydowanie niższe, tak, wpływy z tytułu opłat za 

użytkowanie wieczyste gruntów, nawet mamy wyżej niż mieliśmy o te 30%, no i warto, jak rozumiem w 

tym kontekście rzucić okiem na stronę 17, gdzie mamy wzrost 119,3 z tytułu właśnie opłaty za 

przekształcenie prawa użytkowania wieczystego, jak rozumiem, bo duża część podatników 

skorzystała z bonifikaty, tak, i dokonała pewnie wpłaty całościowo tej opłaty. I ostatnie pytanie. Ja 

rozumiem, że, te dobre wyniki, bo one są dobre obiektywnie patrząc na, to wykonanie, są też 

związane z no jak gdyby takimi działaniami, nazwałbym je ostrożnymi po stronie wydatkowej tak? Czy 

pan naczelnik mógłby coś więcej powiedzieć w kontekście drugiego półrocza czy ta ostrożność 

wydatkowa tam między wierszami oczywiście czytamy, że głównie szczególnie, jeśli chodzi o wydatki 

majątkowe one będą realizowane w drugim półroczu, ale rozumiem, że ta taka ostrożność w drugim 

półroczu będzie mniejsza, więc pytanie w tym kontekście brzmi, jaki będzie przewidywany deficyt 

według właśnie tutaj wyliczeń wydziału na koniec roku. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

Dziękuję. Pan naczelnik? 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała: 

Witam wszystkich. Dzień dobry państwu, więc postaram się po kolei odpowiedzieć tutaj panu radnemu 

na te pytania. Zacznę od pierwszego pytania o deficycie, tak deficyt wykazany na wstępie ten 

planowany jest oczywiście, jak najbardziej poprawnie, mówimy o kwocie 130 mln zł i należy go 

rozpatrywać w kontekście oczywiście planu wynikającego z planowanych dochodów i wydatków, to 

wykonanie o którym pisaliśmy za pierwsze półrocze zamknął się faktycznie kwotą 12 milionów zł  

nadwyżki, przy czym tutaj jak pan radny  wspominał jest efekt tak naprawdę, tylko i wyłącznie ujęcia 

tego takiego sprawozdawczego subwencji na miesiąc lipiec,  w kraju już wpłynęło na dochody w 

miesiącu czerwcu, więc po wyeliminowaniu faktycznie mamy deficyt w wysokości dwóch milionów 

trzystu dwudziestu tys. zł i ta kwota z tego, co patrzę na wykres chyba jest spójna zarówno, zarówno 

tak jeżeli chodzi o deficyt, że on jest tak proporcjonalnie pokazany, te 130 mln, więc tak on wygląda i 

to zazwyczaj jeżeli by prześledzić sprawozdania za pierwsze półrocze poprzednich lat  też zazwyczaj 

ten wynik oczywiście jest lepszy niż planowany, to jest konsekwencja przede wszystkim jak gdyby 

specyfiki realizacji wydatków majątkowych i wydatków remontowych, one nabierają tempa w drugim 

półroczu, kiedy jesteśmy już po przetargach, tak, mamy podpisane umowy, zaczyna się realizacja tych 

zadań w związku z tym finansowo, jak gdyby widać, że wykonanie tego planu jest, jest  odpowiednio 

wyższe. Jeżeli chodzi o drugie zapytanie i te zaległości w podatku od nieruchomości, tak one są 

troszeczkę wyższe niż, nie mam teraz tutaj danych ze sprawozdani za pierwsze półrocze, ono jest też 

oczywiście na BIPie dostępne, jeżeli chodzi o dane zaległości one są wyższe tak troszeczkę w tym 

roku. Natomiast jest, to też związane z sytuacją związaną z pandemią covidowską, więc tutaj 

troszeczkę też te firmy miały jakieś drobne problemy oczywiście gdzieś tam te wpływy, które nie były 

pewnie też do końca realizowane ze względu na sytuację finansową przedsiębiorstw, tak jak, tak jak 

powinny być regulowane, natomiast no ta sytuacja już przedsiębiorstw się polepsza, więc nie mam 

tutaj też danych teraz na koniec lipca, czy na koniec sierpnia, ale, ale wydaje mi się, że już te 

zaległości spadają w stosunku do danych wykazanych tutaj w sprawozdaniu na koniec czerwca. W 

trzecim pytaniu pytał pan  o  wpływy z podatku od spadku i darowizn, tak, mamy i niektóre pozycje w 

budżecie, które są absolutnie niezależne od nas, dzieje się tak z kilkoma pozycjami między innymi 

podatek od spadków i darowizn jest taką pozycją, stąd wykonanie faktycznie wyższe niż planowane, 

ale tutaj mamy ciężko wyjaśnić powody czemu się tak dzieje, zależy od sytuacji ekonomicznej i jakiejś 

sytuacji często życiowej, która, która dotyka podatników, one są w każdym roku troszeczkę inne, tak 

samo jak podatek od czynności cywilno-prawnych, na który też nie do końca  mamy wpływ a jesteśmy 

tutaj benefitentami dochodów z tego tytułu. Kolejne pytanie dotyczyło opłaty za użytkowanie i 

przekształcenie prawa użytkowania wieczystego, tutaj nie wiem, pani naczelnik wydziału 

nieruchomości nas pewnie słucha. Myślę, że ona tutaj bardziej szczegółowej odpowiedzi by udzieliła, 
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ja tylko mogę jednym słowem powiedzieć, że jest, to związane z ciągle jeszcze nie wydanymi do 

końca zaświadczeniami o przekształceniu prawa użytkowania wieczystego w prawo własności, w 

momencie wydawania poszczególnych decyzji te wpływy odpowiednio są przeksięgowywane, tak, z 

wpływów które mamy na użytkowaniu wieczystym na opłaty z tytułu przekształcenia prawa 

użytkowania wieczystego, więc jeżeli tutaj, nie wiem pani Kasia może jeszcze coś dorzucić od siebie, 

to może poproszę za moment jeszcze. I 5 pytanie dotyczyło tak dodatków społecznościowych. 

Oczywiście w związku z wprowadzeniem z wprowadzeniem epidemi na terenie całego kraju również, 

również my podjęliśmy tutaj działania takie, żeby troszeczkę te podatki ograniczyć do tych wydatków 

faktycznie niezbędnych i  koniecznych, więc w pierwszym półroczu pewne działania zostały podjęte 

one oczywiście, tak jak pan tutaj mówi ta sytuacja nie wygląda tak źle, jak się wydawało, że będzie 

wyglądać budżetowa na początku roku, więc częściowo tak te wydatki w drugim półroczu myślę, że 

już takich ograniczeń nie będą, nie będą ze sobą niosły, tak jak pan już tutaj wspomniał wydatki 

inwestycyjne i wydatki remontowe, no nie ograniczaliśmy ich  tutaj w żaden sposób, też czekaliśmy na 

rozwój wydarzeń inwestycje i remonty, chcemy te które się tylko udało się zrealizować ze względu na 

też sytuację przedsiębiorstw, sytuacje w gospodarce w całości zrealizować. Tak że mam nadzieję, że 

wszystko, to, co, to, co jest zaplanowane i, to, co, to, co nasz zespół realizujący uda się wykonać do 

końca roku.  

 

Radny Rafał Żelazny:  

Dziękuję. Mam pytanie dodatkowe, a co z deficytem na koniec roku przewidywanym? 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała: 

Ja powiem tak ciężko go dzisiaj szacować tak dokładnie ponieważ te najbardziej wrażliwe nasze 

pozycje dowodowe, czyli udziały z podatków PIT i CIT ak naprawdę no nie do końca nie do końca 

wiemy w jakich dochodach, w jakich kwotach zasilą nam, zasilą nam budżet. Każde miesiące 

pokazują nam po prostu wynik, i też zobaczymy jak ta sytuacja będzie się kształtować z miesiąca na 

miesiąc. Na ten deficyt też przypomnę jeszcze ma wpływ takie wykonanie wydatków w szczególności 

od strony inwestycyjnej więc tutaj no wiele czynników będzie się składać na to jak ten deficyt 

faktycznie się końcem roku ukształtuje.  

 

Radny Rafał Żelazny:  

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

Dziękuję czy są jeszcze jakieś pytania?  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Ja chciałem zapytać, jeżeli można.   

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

Proszę, proszę panie radny. 

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Nie wiem czy pan naczelnik będzie umiał tak odpowiedzieć, ale mnie interesuje bardziej jakie mamy 

zadłużenie mniej więcej jako miasto, one tam jakieś jest prawda, wiemy jakie może być, czy pan byłby 

w stanie powiedzieć na dzień dzisiejszy jaka w procentach, jak, to wygląda oczywiście w 

przybliżonych, to mniej więcej  pewne dane są, ale może pan naczelnik nam powie. 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała: 

Zadłużenie, jeżeli mówimy o wykonaniu za półrocze, czyli stanie na 30 czerwca wyniosło 115 milionów 

111 368 zł. Gdybyśmy to, to dzisiaj odnieśli do planowanych dochodów, które są na poziomie na 

miliarda 14 mln, bo mamy gdzieś tak, to zadłużenie na poziomie 10% dochodów miasta, 
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Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Czyli gdzieś teoretycznie jedno z najmniejszych w Polsce? 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała: 

Nie wiem czy jedno z najmniejszych w Polsce, są na pewno miasta i gminy zadłużone, zadłużone 

mniej, ale tak, jeżeli chodzi o miasta naprawach powiatu.  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

No ja mówię o dużych gminach miastach na prawach powiatu o pewnych wydatkach i przychodach. 

Na pewnym porównywalnym poziomie, bo nie mówimy tu o małych miejscowościach gdzie, to, że, to 

jest po prostu wystarczy, że tam jest jeden duży zakład przemysłowy, są takie gminy, no ja nie mówię 

o jakiś tam Kleszczowach innych, bo, to nie o, to chodzi. Chodzi mi o właśnie miasta takie duże jak 

nasze, porównywalne.  

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała: 

Tak myślę, że tak jest, to jedno z niższych zadłużeń.   

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

Dziękuję czy są jeszcze jakieś pytania? Jeżeli nie ma, to dziękuję ślicznie. Przy okazji  jeszcze mamy 

panią radną Iwonę Oleksiak, która będzie uczestniczyła w naszej komisji za pomocą telefonu głośno 

mówiącym bo niestety ma jakieś problemy techniczne. 

 

Radny Marek Gołosz: 

Dzień dobry ja dołączyłem też, Marek Gołosz, witam serdecznie.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

Mamy jeszcze właśnie Marka Gołosza i dołączył pan Dariusz Wencepel. Tak?  

 

Radny Dariusz Wencepel: 

Tak tak witam. 

 

Radna Iwona Oleksaik: 

Witam wszystkich, dzień dobry. 

 

Radny Dariusz Wencepel: 

Witam wszystkich. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

Mamy komplet. Cieszę się bardzo, jeszcze raz witam. Przechodzimy do punktu 5 działalność i finanse 

Tyskiego Zakładu Usług Komunalnych, jest z nami pani dyrektor, która przedstawiła tutaj pełny raport 

który od niej oczekiwaliśmy, tak więc otwieram dyskusję w tym punkcie. Zgłoszeń nie widzę, tak że 

dziękuję. Przychodzimy do punktu 6 zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla gminy miejskiej Jasło. I tutaj pan naczelnik będzie coś jeszcze chciał powiedzieć w tym 

punkcie 6? Nie, tak? Więc otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania 

projektu uchwały, kto z państwa radnych jest przeciw, czy ktoś się wstrzymuje  od głosu? Rozumiem, 

że jednogłośnie za. Dziękuję. Przychodzimy do punktu 7 zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie 

zmian uchwały budżetowej Miasta Tychy na 2020 rok no i, to również otworzę dyskusję. Mamy pana 

naczelnika jeżeli są jakieś pytania, to proszę.  

 

Radny Józef Twardzik: 
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Twardzik.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

Pan Józef Twardzik, proszę. 

 

Radny Józef Twardzik: 

Drogi publiczne i gminne, cztery pozycje, które dotyczą Czułowa, budowa ulicy Piaskowej i Palmowej 

2 mln 917 wypada z budżetu na 2020, zostaje 82 tys. podejrzewam, że to jest na sporządzenie 

dokumentacji i projektu. Pozycja piąta budowa ulicy Morelowej i tu nastąpiła zwiększona kwota. 

Zwiększona kwota z tym że ona została podzielona na wieloletnią prognozę finansową milion dwieście 

trzydzieści tys. i milion dwieście trzydzieści tys. Z tego wniosek, że ulica Morelowa będzie budowana 

w dwóch latach, bo w 2020 się jej nie wykona. Kolejna pozycja, to jest ulica Gruszowa, która wypada z 

budżetu na 2020, w miejsce tej ulicy Groszowej wchodzi ulica Agrestowa, ale ona jest w wieloletniej 

prognozie finansowej. Czyli ulica Agrestowa będzie wykonywana po roku 2020, czyli 21 albo 22, Czy 

księgowość ma jakieś uwagi do mojej wypowiedzi.  

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała: 

Jeżeli mogę, to, to tutaj troszeczkę sprostuję, bo nie za bardzo rozumiem. Jeżeli chodzi o zadanie 

budowa ulicy Agrestowej i ulicy i ulicy Gruszowej to tutaj po prostu wydzielamy tutaj dwa odrębne 

zadania i jeżeli chodzi o ulicę Agrestową to w wieloletnie prognozie finansowej widać, że ona zostaje 

w tym roku w całości. W całości zostawiona z realizacją na ten rok, natomiast, natomiast ulica 

Gruszowa w wykazie przedsięwziąć widać bardzo wyraźnie też zostaję na ten rok. Więc tu następuje 

tylko rozdział zadania z dwóch zadań połączonych. Z ulicy Gruszowej i Agrestowej na dwa odrębne 

tytuły dotyczące odrębnych…  

 

 

Radny Józef Twardzik: 

I realizacja zgodnie z WPI, czyli nie w roku 2020 a w latach następnych, tak?   

 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas: 

Jeżeli można? Przepraszam? 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk: 

Bardzo proszę pani prezydent.  

 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas: 

Jeżeli można, to dodam że ulica Gruszowa jest realizowana, bo jest tam podpisana umowa na 

wykonanie z terminem do końca grudnia tego roku.  

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała: 

To chyba ulica Agrestowa, przepraszam ja się wtrącę.  

 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas: 

Przepraszam, Agrestowa, oczywiście Agrestowa. Natomiast Gruszowa, tak jak powiedział pan 

naczelnik wyodrębniony jako osobne zadanie jest cała dokumentacja i faktycznie ze względów tam 

również uzgodnień proceduralnych  realizacja planowana jest na przyszły rok.  

 

Radny Józef Twardzik: 

Czyli podsumowując Morelowa i Gruszowa będzie w tym roku realizowana tak?  

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała: 

Morelowa i Agrestowa. 
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Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas: 

Morelowa i Agrestowa tak tak.  

 

Radny Józef Twardzik: 

Dziękuję. Ale zostało, tylko 2 miesiące i dwa tygodnie praktycznie. 

 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas: 

No Morelowa jest w trakcie tak? Tak, jak powiedziałam, Agrestowa umowa została podpisana 15 

września z tego, co pamiętam i termin umowny jest grudzień 2020. Tak że, jeżeli  pogoda,  

 

Radny Józef Twardzik: 

dopisze 

 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas: 

nam będzie sprzyjała to myślę że będzie to realizowane.   

 

Radny Józef Twardzik: 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania? Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania 

projektu uchwały z punktu siódmego. Kto z państwa radnych  jest przeciw? Kto się wstrzymał od 

głosu? Rozumiem, że jednogłośnie za. Dziękuję, przechodzimy do punktu 8 zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Miasta Tychy na lata 2020-2031, pan 

naczelnik. 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała: 

No tutaj szanowni państwo właściwie cała zmiana w wieloletniej prognozie finansowej jest związana z 

dokonaniem zmian w budżecie, czyli rok 2020 w pełni zgodny, 2021 tak jak państwo mieli 

uzasadnienie do uchwały budżetowej zmiany z 2021 związane są przede wszystkim z przeniesieniem 

części zadań właśnie z roku bieżącego na na rok przyszły, właściwie jedno zadanie z nowych, które 

wchodzi do w WPFu do wykazu przedsięwzięć to kwota 370 tys. złotych na częściową rozbiórkę 

konstrukcji żelbetowo-stalowej obiektu budowlanego przy Alei Jana Pawła II, pozostałe zmiany 

wynikają ze zmian podatku publicznego, dziękuję.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Dziękuję, otwieram dyskusję. 

 

Radny Rafa Żelazny: 

No rozumiem, że, można? Tak? 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Jasne, proszę panie Rafale.  

 

Radny Rafał Żelazny: 

Rozumiem panie naczelniku, że mówi pan o słynnym szkieletorze? Tak? czy…  

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała: 

Tak.  

 

Radny Rafał Żelazny: 

Rozumiem, że tam będzie możliwość już prawna dokonania tej rozbiórki?  
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Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała: 

Tak, Miejski Zarząd Ulic i Mostów wystąpił z wnioskiem, tutaj tak że mamy już możliwość dokonania 

stosownej rozbiórki.  

 

Radny Rafał Żelazny: 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę, przychodzimy na zaopiniowania projektu uchwały w punkcie 8, 

kto z państwa radnych jest przeciw,  kto się wstrzymał od głosu? Rozumiem, że jednogłośnie za. 

Dziękuję, przechodzimy do punktu dziewiątego zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr 19/416/20 Rady Miasta Tychy z dnia 27 sierpnia 2020 roku w sprawie pozytywnego 

zaopiniowania podwyższenia kapitału zakładowego rejonowego przedsiębiorstwa Wodociągów i 

Kanalizacji w Tychach. Otwieram dyskusję w tym punkcie. Zgłoszeń nie widzę, to przechodzimy do 

zaopiniowania  projektu uchwały, ktoś z państwa radnych jest przeciw, czy ktoś się wstrzymuje od 

głosu? Rozumiem, że jednogłośnie za. Dziękuję. Przechodzimy do punktu 10 zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej przez 

gminę miasta Tychy przy zakupie lokalu mieszkalnego przy ulicy Curie-Skłodowskiej 18. Pani 

naczelnik Katarzyna Szymkowska.  

 

Naczelnik Wydziału Nieruchomości Katarzyna Szymkowska 

Panie przewodniczący szanowni państwo przedmiotowy projekt uchwały został przygotowany na 

wniosek państwa radnych z komisji, właściciele lokalu mieszkalnego, którzy nabyli lokal od gminy, 

następnie lokal ten został podwójnie przekazany w darowiznę, druga czynność była naruszeniem 

przepisów ustawy o gospodarce nieruchomościami, dlatego też wystąpiliśmy z wnioskiem o zwrot 

bonifikaty w kwocie tam ponad 170 000 zł, tak jak Państwo macie to wskazane w uzasadnieniu do 

uchwały, osoby zobowiązane do zwrotu bonifikaty wystąpiły do nas z prośbą o odstąpienie od zwrotu, 

ponieważ lokal nadal pozostaje w rodzinie, tam darowizna następowała pomiędzy członkami rodzin, 

osoby, które są w chwili obecnej właścicielami i byłyby zobowiązane do zwrotu bonifikaty, w tym lokalu 

nadal mieszkają, planują mieszkać. Dlatego też jest prośba o to żebyście państwo rozważyli 

możliwość odstąpienia od żądania zwrotu bonifikaty. Proszę państwa o podjęcie decyzji, dziękuję.   

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Dziękuję, otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę, przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 

Kto z państwa radnych jest  przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Rozumiem że jednogłośnie 

za. Dziękuję. Przechodzimy do punktu 11 zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy oraz zawarcia umów 

dzierżawy nieruchomości stanowiących własność gminy do 3 lat, pani naczelnik. 

 

Naczelnik Wydziału Nieruchomości Katarzyna Szymkowska: 

Tak, szanowni państwo kolejny projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego zawarcia umów dzierżawy oraz wyrażenia zgody na ich zawarcie na czas 

oznaczony do lat trzech, załącznik do uchwały zawiera 6 pozycji ze szczegółowym wskazaniem 

położenia tych nieruchomości i przede wszystkim przeznaczenia jakie miałoby nastąpić i możliwość 

zawarcia kolejnej umowy jest zależna od zgody państwa radnych. Dlatego proszę państwa o 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Dziękuję, otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 

Kto z państwa jest przeciw, czy ktoś się wstrzymał od głosu? Czyli jednogłośnie za.. Dziękuję. 

Przechodzimy do punktu 12 sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 
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Ja chciałem, można?  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Pan radny Grzegorz Kołodziejczyk. 

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Ja chciałem zapytać, czy będziemy przewidywać już może tak z wyprzedzeniem może nie tyle 

wiadomo, że trzeba te nasze drogi rowerowe no troszeczkę poprawiać, bo, to też czas i tak dalej 

zużycie, to się dzieje, ale teraz jest taki okres, czy będziemy po prostu wycinać krzewy i wycinać 

gałęzie, które prostu blokują jazdę można sobie można sobie wypadek po prostu zafundować 

szczególnie może dla osób wyższych które siedzą na rowerach wysoko albo stoją na innych 

pojazdach typu hulajnoga typu segway No są takie miejsca że prostu mamy no jest tak, może dojść do 

takiej kolizji, z tym z tą z tą naszą kochaną przyrodą, ja chciałem zapytać, czy, czy mamy jakiś plan na 

to. Albo ewentualnie złożyć taki wniosek jakby mnie radni radni poparli żebyśmy troszkę tutaj w tym 

temacie poprawili jakość, bo dróg rowerowych mamy bardzo dużo jest, to super. Cały czas budujemy 

już nie wiem ile dokładnie jest kilometrów dróg rowerowych w Tychach, ale jesteśmy też no w jakiejś 

tam czołówce coraz, to więcej ludzi korzysta z tego sprzętu i można, by było no też się tym 

zainteresować ja nie wiem, czy te wszystkie drogi rowerowe są przeprowadzone po, po naszym jak to 

się mówi po naszej własności, być może, to dotyczy części tych dróg, które, które nie należą do nas, 

ale podejrzewam, że tak chyba nie jest, dlatego nie wiem, czy, czy mamy na, to jakieś pieniążki. Czy 

można, by, to było teraz właśnie zrobić, bo jest ten okres w taki właśnie, kiedy no ta przyroda się 

bardzo rozbuchała no i no i, to pozostało tak że nie wiem, czy składać jakiś wniosek na ten temat. 

Niech się państwo wypowiedzą no szczególnie Michał, bo ty tam z tymi rowerami masz do czynienia, 

bo wiesz o czym mówię. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Właśnie były przycinane właśnie krzaki, przynajmniej wzdłuż alei Bielskiej, bo one wtedy akurat tak się 

rozrosły, wychodziły na ścieżkę, mamy tu również panią dyrektor Agnieszka Lyszczok, która pilnuje tej 

przyrody mamy, panią prezydent Hanny Skoczylas i tutaj myślę, że takie działania na bieżąco są 

robione i interweniujemy w tych przypadkach w których są takie stosowne zgłoszenia, myślę, że 

stosownego wniosku specjalnie na tą okazję nie musimy robić, bo tutaj w zasadzie każda interwencja 

jest na bieżąco rozpatrywana panie radny. 

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

 Ale inwencja no ja po prostu mówię, bo akurat teraz bardzo dużo jeżdżę tymi drogami i akurat w 

pozycji stojącej, bo to jest segway. No i dobrze, że miałem kask ostatnio, czy mam mam zawsze i 

wam też polecam. Natomiast była taka sytuacja bym musiał dokładnie spisać tą ulicę i tak dalej, 

uważam, że, jednak tutaj, jak, tylko na interwencję. No dobrze no, to w takim razie będziemy, 

pospisuję sobie te ulice.  

 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas: 

Jeżeli można, to ja dodam, jest pani dyrektor Lyszczok, która też słucha tego wniosku. Ja oczywiście 

też przekażę panu dyrektorowi Kruczkowi, bo na pewno są na to środki w bieżącym utrzymaniu i jest 

to robione systematycznie, być może faktycznie jest jakieś miejsce w którym no firma utrzymująca nie 

zwróciła na to uwagi, ja poproszę o dokonanie takiego przeglądu. Oczywiście jeżeli pan radny ma 

konkretne miejsce na myśli, to proszę też o wskazanie. 

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Ja zadzwonię przekażę, dobrze.  

 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas: 

Bardzo proszę. 
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Radna Urszula Paździorek – Pawlik:  

Czy ja mogę też zapytać?  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Jasne, proszę pani radna Urszula.  

 

Radna Urszula Paździorek–Pawlik:  

Ja chciałam poruszyć temat porzuconych  hulajnóg elektrycznych. Od momentu kiedy pojawiły się w 

Tychach leżą w różnych miejscach porzucone. Na początku pierwszy raz dzwoniłam do straży 

wystraszona, teraz już nigdzie nie dzwonię, bo bardzo często i czy można tą sprawę w jakiś sposób 

uregulować?  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Mamy problem z firmą Blinkee, mamy dwie firmy na mieście, jedna cały czas ma osobę do serwisu ii 

zbierane są te hulajnogi te żółte easy ride, natomiast druga firma, która jest z Dąbrowy Górniczej po 

prostu wrzuciła te hulajnogi bez uzgodnień i stoją wszędzie, więc tu jest  z tym kłopot, one są 

porozrzucane, nie są poprawiane wieczorami i ciężko chyba to wyegzekwować, to Straż Miejska z 

nimi też się kontaktowała nie wiem jaką tutaj jeszcze, jak sytuacja jest monitorowana jeszcze z innych 

tutaj jednostek, może pani prezydent Hanna Skoczylas tutaj wie coś więcej. Natomiast, jeśli chodzi o 

te hulajnogi, które są właśnie zostawione w różnych miejscach nawet pod blokami, jak ludzie 

zostawiają je w nocy, one są  systematycznie zbierane do poszczególnych punktach, punktów w 

mieście gdzie są wyznaczone i i tam, jakby stoją, tak no, ale, to wystarczy zobaczyć taki piątek sobota 

gdzieś spod hotelu 20 hulajnóg znika i są rozrzucone po całym mieście, to też od użytkowników wiele 

zależy i od kultury samych nas, którzy użytkują to i zostawiają, bo jeden może postawić tak w sposób 

nie zagrażający bezpieczeństwu inny, to rzuci byle jak, natomiast operatorzy teraz wprowadzili w 

aplikacji coś takiego, że przy zostawieniu hulajnogi trzeba zrobić zdjęcie i w aplikację to zdjęcie się 

załącza i zna źle pozostawioną hulajnogę operator może naliczyć karę, natomiast, czy to działa na 

mieszkańców miasta Tychy? może mamy bogate miasto na tyle, że, to niestety nie skutkuje, ale jest,to 

na pewno przedmiot jeszcze do dyskusji dalszej.  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Mam jeszcze jedno pytanie. Jeżeli można? 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Proszę panie radny.  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Tym razem już wskaże lokalizację. Chodzi mi o drzewo które jest w parku misiów, które leży sobie 

swobodnie, ono tam jest podocinane rozumiem, jaki tam był mniej więcej zamysł. Ja to drzewo może 

pokażę, nie wiem, czy, to widać nie wiem, jak, to, jak, to zrobić, państwo to widzą? tak?   

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Tak. 

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

No chodzi tutaj o, to, że, to drzewo leży i za po prostu tarasuje, zasłania ten, ten przejazd, który tam 

mamy, tą dróżkę rowerową całkowicie. Wiem, że tutaj może artysta miał jakiś na to pomysł, ale 

rozmawiałem tam z mieszkańcami, powiem tak no trochę pół na pół. Większość ludzi uważa, że, to nie 

jest dobry pomysł. Natomiast no cieszą się dzieci, bo skaczą po tym Tylko ja chciałem zwrócić uwagę 

na jedną rzecz ,wszystkie place zabaw, które mamy przynajmniej ich większość, że są odbierane, to 

jest na nich nawierzchnia bezpieczna, cokolwiek to oznacza oznacza to na pewno, to, że przy 

badaniach, które się robi dziecko po upadku na taką nawierzchnie no nie zrobi sobie, może się też 

również wydarzyć wypadek, natomiast, jeżeli tam jest położona powierzchnia miękka tartan albo jest 
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tam nawet zwykła trawa, czy są jakieś grysy no, to, to, jednak jest jakaś amortyzacja. Natomiast jak, 

jak państwo zwrócą uwagę, ja pokażę jeszcze raz, jeżeli dziecko spadnie z tego drzewa na ten tutaj, 

na te puzzle to tam nie ma żadnej amortyzacji. o byłem tam akurat nie robiłem zdjęcia. No, bo, to 

zrobiłem, kiedy nie było nikogo. Te dzieci tam wyczyniają różne cuda i tu właśnie takie pytanie, bo, 

jeżeli nawet wykorzystaliśmy powiedzmy ten, powiem  tak, ten pomnik przyrody wywróconej przez 

piorun do celów artystyczno-edukacyjnych, to, jednak mimo wszystko chyba bierzemy jakąś 

odpowiedzialność, za to, że takie cos tam jest. Nie wiem dokładnie nie znam przepisów. No, ale budzi, 

to jakiś tam niepokój mówię o tym, bo, to jest mój okręg wyborczy. Byłem tam kilkakrotnie. No 

wygląda, to ciekawie. Natomiast w procesie spróchnienia i tak dalej no z tym drzewem będzie się coś 

działo, ja nie wiem co będzie po zimie na wiosnę i tak dalej, a jednak no zagrożenie na pewno jakieś 

istnieje, bo, to takie jest po prostu zachęcające do, do zabawy zachęcające do korzystania z tego. Ja 

wiem że można wejść na normalne drzewo i też można spaść, natomiast to tutaj no, kurczę mam 

mieszane, mieszane uczucie, jeżeli chodzi o ten pomysł. Widziałem kiedyś takie coś w Belgii chyba 

bodajże, ale, to było zorganizowane troszkę na innych zasadach, po prostu powierzchnia była cała 

przygotowana do, do takich do takich do takich tematów, bo ja tam nie widziałem tam żadnej tabliczki 

żebyś się, żeby nie wchodzić nie coś, nie. No jest, to po prostu takie bardzo zachęcające i no wiem, że 

tam mamy też robić tą fontannę, że jest bardzo ciekawy pomysł, że, to chcemy zrobić tam renowację. 

No i z tego miejsca tutaj myślę jednak, ze dobrze, by się było tym zainteresować, bo, tak jak mówię z 

mieszkańcami rozmawiając twierdzą, nie do końca mówią mówią, że to jest szaleństwo, siedziała taka 

młoda matka z dziećmi mówi, że szaleństwo, że w tym szaleństwie mówią niektórzy w tym szaleństwie 

jest metoda, ale myślę, że, to już chyba no nie dotyczy samorządów, bardziej osób prywatnych które 

lubią  trochę poszaleć na różnych rowerach motorowerach. Natomiast tutaj bym się nad tym 

zastanowił, czy tego nie zlikwidować albo tego po prostu, jak już mamy takie pomysły to nie wiem, 

można to przenieść na trawnik w jakiś sposób musi wszystko da zrobić dzisiaj nie ma problemów, 

żeby taką rzecz zorganizować. Ja wiem, że, to, to drzewo jest wywrócone w swoim naturalnym 

miejscu. No ja kiedyś byłem w parku narodowym. No teraz ostatnio z parków narodowych coś tam 

zbierają, bo coś, im te drzewa zjada wkoło,  no ale  może akurat państwo macie rację, że tak 

zrobiliśmy. Ja, tylko na, to zwracam uwagę. No, bo nie chciałbym powiedzieć za miesiąc, a nie 

mówiłem, to tego akurat nie lubię. Jestem nauczycielem i staram się zawsze zapobiegać niż leczyć. 

Pani doktor, to mnie bardzo dobrze rozumie, edukacja jest w życiu najważniejsza ta edukacja nam 

teraz kulała przez covid, bardzo to się odczuwa w szkołach. Dzieci są naprawdę stęsknione za za tymi 

przyjaciółmi i tak dalej, ale, to co mają zaległości w nauce, to ja nie wiem, czy cy jest takie, czy, to 

będzie takie do nadrobienia I tu mam kolejną, kolejne pytanie może prośbę, a proszę państwa jedna z 

rehabilitantek wykonała badania w jednym z zespołu szkolno, w jednym zespole szkolno-

przedszkolnym przy paru grupach okazuje się, że na 23 osoby 20 dzieci ma wady postawy. Są to 

rzeczy, które jeszcze w tym momencie i w tym wieku są odwracalne, ja bym miał tutaj taką prośbę do 

państwa i pomysł. Jeżeli mielibyśmy przekazywać jakieś pieniążki na jakieś, na jakieś powiedzmy 

projekty, które wiążą się z kartami nie z kartami, z punktami nie z punktami, to ja bym tutaj 

zaproponował i będę orędownikiem tego właśnie, tego właśnie tematu, żeby przeznaczyć środki na 

działania zapobiegające. Jest taka zasada, że wadę u tak małych dzieci, to od momentu powstania 

wady do jej wykrycia taki jest potrzebny czas, żeby po prostu te dzieci przystosować, żeby tą wadę, 

żeby tą wadę albo zmniejszyć albo ją zlikwidować i dlatego, jeżeli są dzieci w przedszkolu 3- 4 letnie, 

to prawdopodobnie wadę tą na bywały przez lat 2-3, czyli taki jest potrzebny czas żeby wykonać  

pewne zadanie, które poprawi, poprawi ich funkcjonowanie. Uważam, że jest, to bardzo potrzebne nie 

wiem, co na, to ma wpływ, czy, to jest kwestia już naszych genów, które są coraz, to słabsze, czy, to 

jest kwestia odżywiania, ale wyniki proszę państwa są zatrważające. Uważam, że to byłby doskonały 

pomysł żebyśmy w tym kierunku w mieście coś zrobili. Jeżeli mamy na, to środki i pieniążki. Wiemy 

już na dzień dzisiejszy, że miasto nie jest zadłużone i uważam i pokusiłbym się być może ja, ale 

chciałbym, to zrobić z jakimś zespołem ludzi, badania na ten temat i pomóc z tym ludziom, proszę 

państwa ta pomoc polega również na tym, że rehabilitant pracując z dzieckiem nawet dwa razy w 

tygodniu przekazuje informacje rodzicom, daje zestawy ćwiczeń i mobilizuje do takiej pracy uważam, 

że, to jest teraz niezmiernie potrzebne, samo wejście ze zniżką na basen Czy samo wejście ze zniżką 

może na mecz. Może też jest fajne tak, ale, to działa w sposób niezorganizowany, to jest wrzucone 
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luźno, natomiast tutaj takie działania o których tutaj myślę bo, to są działania proszę państwa zawsze 

edukacyjne. Rehabilitacja u takich dzieci jest edukacją, jest edukacją całej rodziny, uważam, że tutaj 

powinniśmy coś w tym temacie zrobić, ja jeżeli będę miał pewne zgody, bo jest rodo, są różne cuda, 

chociaż ja i bez rodo dostałem pewne pismo wszyscy radni je dostali nawet ja jeszcze go nie 

dostałem.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Panie radny, ale do rzeczy. 

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Już było moje imię i nazwisko i mój PESEL, ale, to tak, to tak żartobliwie. Natomiast tutaj chciałbym 

żebyście się państwo może wypowiedzieli może, jak nie dzisiaj, to może w wolnych wnioskach byśmy 

porozmawiali niestety spotykamy się zdalnie. Nie mamy czasu. Uważam, że jest, to potrzebne. No i 

zachęcam państwa, a ja, jak dowiem się od prawnika w, jaki sposób mogę dane, w jaki sposób mogę 

dane upublicznić, czy mogę podać szkołę, czy mogę podać ten zespół, tak że tutaj jak się dowiem, to 

państwu to przekaże. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Dziękuję, Pani dyrektor jeszcze  

 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik: 

Ja jeszcze bym prosiła o głos.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

To może pani dyrektor Agnieszka, czy, to możemy tak, to zrobić i odpowiedź od razu?  

 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik: 

Tak, tak, oczywiście. 

 

Radny Józef Twardzik: 

I moja kolejność następna.  

 

Dyrektor Tyskiego Zakładu Usług Komunalnych Agnieszka Lyszczok: 

Szanowny panie radny, ja jakby w odpowiedzi na sytuację z dębem która budzi jakieś pana tam 

zaniepokojenie. Chciałam tylko powiedzieć, że my jesteśmy na pierwszym etapie przygotowania tego 

miejsca dom miejsca  które pokaże, jakby też rozwój tego drzewa, który praktycznie w miarę nadawał 

się na pomnik przyrody. Powiem tak na początku podejmowaliśmy działania, bo, jakby mieliśmy 

świadomość miejsca, w którym ten dąb po prostu się przewrócił, ściągaliśmy zwyżkę, ekspertów od 

przesunięcia tego drzewa, bo nie chcieliśmy, jakby niszczyć tego pomnika i go ciąć. Jak państwo 

pewnie teraz, jak powiem, to pójdziecie i zauważycie w terenie tam idą linie wysokiego napięcia 

bardzo nisko i pozostały drzewostan, nie było możliwości, by tego drzewa przenieść na teren zieleni w 

taki sposób, aby go nie uszkodzić, zatem my na tą chwilę zbieramy oferty chcemy przebudować 

ścieżkę, która bezpośrednio, jakby jest w sąsiedztwie tego drzewa, ona będzie przebudowana. 

Powstaje tam tabliczka z historią tego drzewa. Kiedy zostało posadzone, ile lat jest na naszym terenie 

parkowym i nad tym pracuje muzeum razem z nami na tą chwilę drzewo jest poprzycinane zgodnie ze 

sztuką arborystyczną i tutaj wskazaniami architekta krajobrazu. Powiem tak nie jest to element placu 

zabaw, żeby też dzieci się na tą chwilę tam bawiły, tam została przywieszona z naszej strony 

karteczka o tym, że jest, to, że jest jest, to teren zabezpieczony. No, ale wiadomo, jak z karteczkami w 

takim w takim otoczeniu wygląda ja bym prosiła uzbroić się w cierpliwość do końca roku bo pomysł 

jest fajny. Jest, to pierwsza rzecz w naszym mieście w takim kierunku chcemy iść, żeby szanować też 

te drzewa i zarazem je zabezpieczać, tak że tam zostanie teren ogrodzony ścieżka zostanie 

zlikwidowana w tym fragmencie przeniesiona w inne miejsce powstaną nasadzenia i przede 

wszystkim powstanie ta tabliczka z tym opisem tego drzewa może będzie to początek takiej ścieżki 
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naszej przyrodniczej, ekologicznej w mieście, bo w wielu dużych miastach właśnie praktykuje się 

także te duże te duże drzewa te okazy po prostu, nie, nie przycina się, nie tnie się i, że tak powiem nie 

wywozi, tylko, jednak zostawia się jako, to dobro natury. No i my też chcieliśmy właśnie z racji tego, że 

drzewo samo gdzieś tam siłami natury się się wywróciło chcieliśmy, to uszanować zabezpieczyć, ale 

też pokazać naszym najmłodszym mieszkańcom taki początek ścieżki edukacyjnej, tej ekologicznej i 

ja bym prosiła tutaj zaufać nam i dać czas do końca roku żebyśmy mogli się do tego do tego, jakby 

później odnieść i przygotować i też zaprosić państwa, jak tak ścieżka w tym  miejscu powstanie. 

Dziękuję.  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk:  

Można prosić o głos ad vocem?  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Proszę panie radny. 

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk:  

Pani naczelnik nie kompletnie niezrozumiała. Ja nie mam nic do ścieżek edukacyjnych do 

jakichkolwiek pomysłów, bo znam ten zamysł. Znam ten zamiar, ja jestem radnym w mieście ja się nie 

spotykam z ludźmi, którzy są fachowcami w tej dziedzinie, którzy mają na ten temat ogromne 

wiadomości, tylko ja się spotykam z mieszkańcami. Jeżeli jest taki zamysł taki pomysł, to nie powinna 

tam być karteczka, tylko w pierwszej kolejności trzeba by to było prowizorycznie ogrodzić i w pierwszej 

kolejności, trzeba by tam było nie wiem postawić coś stale związanego  z ziemią na której będzie tam 

opis, oczywiście pomysł jest fajny zasadny państwo przełożycie ścieżkę, ale to jest tak jak z covidem 

on jest dzisiaj, nie będziemy dyskutować co będzie z nim za pół roku, bo zarazić się możemy dzisiaj, 

tak, wylatując do Hiszpanii wyjeżdżając na Czechy gdzieś tam. Dlatego dziecko spadnie jutro, za 

tydzień. Ja mówiłem o tym, wyłożenie pod tą ścieżką maty, która jest, która będzie nie wiem 

powodowała mniejsze uszkodzenie ciała, czy cokolwiek jest tutaj zasadne, ja nie mówię tego, tak jak 

pani nie wie pani, co w ogóle nie mówimy tej o zaufaniu, zaufanie proszę panią to jest oczywistość, ja 

mam zaufanie wiem, bo w tym mieście powstaje dużo pięknych inicjatyw, ja o tym nie mówię. Ja 

mówię na dzień dzisiejszy stanowi to zagrożenie, edukacja mówi: tak postępuj a nie inaczej, mów o 

tym, pokazuj, rób. Nie ma problemu. Natomiast dziś mnie interesuje, bo tam jest również krawężnik 

jak ktoś tam nieszczęśliwie upadnie, to wie pani nie każdy ma taką wiedzę, ja może nie mam żadnej 

tutaj na ten temat, ale nie tak nie każdy ma taką wiedzę na ten temat, jak pani, że pani, to mówi ten 

powiedział to, a ten tamto, ścieżka i tak dalej. Wszystko jest pięknie, tylko do momentu, dopóki coś się 

nie wydarzy. Dlatego ja o tym mówię, bo rozmawiałem z mieszkańcami i mieszkańcy jak im mówię, 

ale, to zostało zrobione celowo, bo to jest celowo przycięte, oni to wiedzą i posłuchają jedną 

rzeczywiście fajny pomysł, i to jest fajny pomysł, natomiast, żeby ten fajny pomysł zrealizować 

bezpiecznie go zrobić to trzeba troszkę czasami mieć takiej inicjatywy, że no, że po prostu trzeba coś 

trzeba coś jakoś, to zabezpieczyć i tylko o to mi chodzi, a czy pani jeszcze tam wywrócicie 8 drzew, 

czy się nie wrócą, czy będą, niech one są możemy ścieżki budować w koło mamy bogate miasto nie 

ma problemu. Ja uważam cały czas, że, jak, to się mówi, prezydent Dziuba, to chyba nawet 

powiedział, że jest potrzebny pewien zrównoważony rozwój, czyli robić trzeba wszystko i powiedzmy 

na miarę i zgodnie  z jakąś logiką, jeżeli my teraz będziemy się tylko interesować przewróconymi 

drzewami przez burzę no to, to my do niczego nie dojdziemy, tak, i jest to niebezpieczne, wie pani  

kiedyś było takie, na Trzech Stawach jest taka wysepka i tam był kiedyś most, ten most potem 

spróchniał, tam się cuda działy w końcu ktoś wpadł na dobry pomysł i zlikwidował most, ale on, tylko 

czas częściowo ten most, ten pomysł jest dobry, bo tam wystarczyło ten most naprawić zrobić tam 

ścieżkę edukacyjną, to jest dokładnie naprzeciw byłej strzelnicy, to są po prostu miejsca o które my 

jako miasto nie umiemy zadbać, to jest nasz problem. To jest nasz ogromny problem.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Dobrze panie radny. 
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Radny Grzegorz Kołodziejczyk:  

Dlatego o tym mówię.  Dziękuję. 

 

Dyrektor Tyskiego Zakładu Usług Komunalnych Agnieszka Lyszczok: 

Ja tylko, ja tylko jakby odnosząc się do kwestii jeszcze raz tego, ja zrozumiałam pana dokładnie, 

zapytał pan też, czy jaki, czy miasto ma jakiś pomysł. Dlatego też moja odpowiedź, a w kwestii 

zabezpieczenia, to chciałam, tylko powiedzieć, że teren taśmowany był na bieżąco. Tylko ta taśma po 

taśmowaniu, nie było jej dwie  godziny. Dlatego chcemy przenieść chodnik, bo całość terenu właśnie 

ma być uporządkowana.  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk:  

Pani naczelni, że wejdę w słowo, chodzi mi o działanie tu i teraz, ja wiem, że pani tam powiesi taśmę, 

to nie ma problemu.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Pani Prezydent. 

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Tu chodzi o żeby dać coś co jest bardziej po prostu wytrzymałe. No wiadomo przychodzą dzieciaki 

widzą taśmę zrywają i się bawią prawda, ale nie zdają sobie z pewnych rzeczy sprawy, ja, tylko o tym 

mówię, to my jesteśmy dorośli, to dzieci nie mają nam mówić, co mamy robić, one mogą my możemy 

je wysłuchać, jestem za tym wszystkim jak najbardziej za, tylko pani nie może nakleić karteczki i 

powiesić tasiemki, bo to możemy wie pani jest taki pan, w telewizji taki pan Cebula on przywozi wiesza 

wie pani tasiemkę i ja bym nie chciał, żeby on przyjechał tam na miejsce, bo się dziecko zabiło i 

wtedy, jak on tam powiesi taką pasiekę i zrobi tam aferę, to będziemy mieli wszyscy problem ja o tym 

mówię pani naczelnik, tylko o tym, widzę, że pani prezydent mnie doskonale rozumie, widzę to w 

oczach. Tak że dziękuję.  

 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas: 

Jeżeli można jedno słowo.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Pani Prezydent, proszę.  

 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas: 

Jedno słowo zupełnienia, myślę, że pani dyrektor Lyszczok też doskonale pana radnego zrozumiała, 

pani dyrektor Lyszczok mówi o pewnych planach jakie miasto ma związane generalnie z tym parkiem i 

kolejną z planami rewitalizacyjnymi którymi jakimś tam elementem takim znaczącym jest fontanna 

wymiana ławek w parku i ta sprawa z zachowaniem tego tego drzewa jako pewnego rodzaju pomnika 

przyrody oczywiście jest, tak jak pan mówi, ale też, jak mówi pani dyrektor Lyszczok, że na bieżąco 

zabezpieczała ten teren tak, nie mamy natomiast wpływu na, to, że zabezpieczenie znika po godzinie 

oczywiście na pewno tak jest pani dyrektor rozważy możliwość jakiegoś takiego zabezpieczenia, które 

wytrzyma przy fantazji osób odwiedzających park może dłużej niż dwie godziny, natomiast trudno jest 

nam mówić w tej chwili o montowaniu jakiegoś podłoża pod to drzewo, tak, bo, to wszystko wymaga 

określonych nakładów, czy wysypanie piasku to jest wjazd ciężkiego samochodu, wyłożenie jakichś 

mat  jeżeli one nie będą trwałe związane z gruntem, to też zapewniam pana, że, to będzie dwie 

godziny, natomiast na pewno pani dyrektor zastanowi się nad tym w, jaki sposób zabezpieczyć to 

drzewo, żeby nie było powodem takiego no urazu dziś i teraz, tak? tu i teraz.  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk:  

To ja mam jeszcze takie pytanie, bo skoro skoro już mówimy tak o  tym drzewie i mówimy o jego 

walorach i nawet o tym, że będziemy tam obudowywać ścieżkami i tak dalej, bo ja tego nie wiem, ale 

czy na przykład jest taka sytuacja, że, to drzewo jest w takim stanie w jakim jest, ono jest jakiś 
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napuszczane jakimś preparatami, żeby one nie uległo jakiejś tam, jakiemuś tam zniszczeniu, jak to 

wygląda, bo, to mnie prywatnie akurat interesuje, bo jak powiedziałem na wstępie pomysł jest bardzo 

fajny, natomiast, czy, czy pani naczelnik tam ma jakieś jakąś wiedzę na ten temat.  

 

Dyrektor Tyskiego Zakładu Usług Komunalnych Agnieszka Lyszczok: 

Tak jak wspominałam drzewo jest pod stałą obserwacją naszego dendrologa, na tą chwilę nastąpiły 

przycinki, a pielęgnacja, jakby zabezpieczenie samego drzewa, bo, to uszkodzenie no nie pójdzie w 

takim kierunku, że, to drzewo spróchnieje przez dwa trzy miesiące, bo my mamy plan wykonania tej 

nawierzchni tak, jak wspominałam do końca tego roku, prawdopodobnie zadzieje się to w listopadzie 

tak że to jest kwestia bardzo krótkiego odcinka czasu, ale na tą chwilę to drzewo nie jest spróchniałe, 

jest oczyszczone, więc nie powinien żadne proces nastąpić, aczkolwiek tak, ma pan rację, myślimy o 

tym, żeby zabezpieczyć, to drzewo tak, aby nie okazało się w przyszłości, że, to po prostu stoi jakiś 

eksponat, który kompletnie nikogo ani wizualnie ani mentalnie nie interesuje. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Dziękuję. Pani radna Urszula Paździorek-Pawlik proszę.  

 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik: 

Chciałam poruszyć taki temat. dzisiaj przeczytałam w Twoich Tychach list  mieszkańca i odpowiedź 

właśnie pani z TZUKu dotyczy skateparku i Jaworka i brudu który tam jest i tak mi się nasunęło, bo 

słusznie z tego, z tej odpowiedzi odpowiedzi wynikało jasno, że w pewnym sensie jesteśmy bezsilni, 

posprzątane jest, wszystko jest pilnowane, wydawało by się, że naprawdę powinno być czysto i 

pomyślałam sobie na podstawie też i moich doświadczeń tutaj z parkiem moim koło mnie, gdzie młody 

14-latek kopie w tą w tą tablicę, która zakazuje skoków i mówi, że on to zniszczy bo on to musi 

zniszczyć, a nie interesują go pieniądze, doszłam do wniosku czy nie byłoby lepiej, to jest kwestia do 

przemyślenia. Czy nie można, by było wejść na drogę edukacji nagradzania. To znaczy najczęściej w 

tych miejscach są te grupy, które są po prostu tam stale, one są tam, to są pewne osoby i może 

rzeczywiście, gdyby oni byli odpowiedzialni wieczorem, za to, że zostawiają skatepark czysty i w 

zamian, za to byli nagradzani na przykład biletami do aquaparku, czy jakąś formą nagrody. Ja to tak 

rzucam, tak mi się dzisiaj nasunęło, bo, bo ta bezsilność rzeczywiście jest ogromna i tutaj żadne kary, 

żadne straszenie strażą miejską niczym, to jest bez sensu, może wejść na taką drogę, na drogę 

nagradzania i za to jeżeli przypilnują tego swojego miejsca, które lubią i zostawią go w czystości. To 

jest jeden temat. Drugi temat chciałam do pani prezydent zgłosić taką serdeczną prośbę, żeby zrobić 

przegląd mostków nad  Gostynką w Paprocanach, bo niektóre mają takie dziury, że idąc wieczorem 

czy po południu można nogę złamać w pięknym stylu, utopić się tam nikt nie utopi, ale nogę złapać 

może. Jeszcze odpowiadając panu radnemu Grzegorzowi chcę powiedzieć, że nasze miasto przez 

trzy kadencje prowadziło w ramach programów profilaktycznych piękną akcje dbania o kręgosłupy 

dzieci i te dzieci były klasy drugiej i trzeciej badane wszystkie przez lekarza, były dokładnie mierzone, 

wykonywane były wszystkie badania metryczne i kierowane na osiedle Z do Euromedu do rehabilitacji, 

i to zarówno rehabilitacji takiej prawdziwej, jak również do lekarza ortopedy dziecięcego I wszystko by 

było pięknie ładnie, gdyby nie taka agencja, która jest w Polsce Centralna, która programy nam po 

prostu odrzuca, bo twierdzi, że, to jest wszystko w gestii służby zdrowia. I tak się stało niestety już w 

ubiegłej kadencji odrzucono i w tej kadencji  też. Więc nie jest to takie proste, bo naprawdę bardzo 

duży był nacisk gminy na to żeby ta profilaktyka skrzywień kręgosłupa i zaburzeń postawy prowadzić 

w ramach programów profilaktycznych miasta. Dziękuję bardzo.  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Ja ad vocem dla pani Doktor, jeżeli mogę?  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Proszę.  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 
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Pani Doktor, pani dokładnie wie i bardzo dobrze pani wie, że ja powiedziałem o przedszkolach, 

dlaczego powiedziałam o przedszkolach, bo to jest moment, kiedy najszybciej można uchwycić wadę i 

najszybciej najszybciej coś z tym zrobić, bo szkoła, jaki wiek siedem osiem lat jest troszeczkę późno i 

wspomniała też pani, że, to są trudne sprawy, wie pani gdybyśmy, powiem tak, my tu jesteśmy od 

trudnych spraw, bo jeżeli będziemy tylko mówić, że to są trudne sprawy i my nic nie możemy, noo, to 

ja, tylko zacytuję Gatesa, podział krótko, jedyne co nas ogranicza, to nasz mózg, jeżeli my wyjdziemy 

poza pewnym pewien schemat myślenia na pewno uda nam się, to zrobić. Ja i tak postaram się, to 

przełożyć na na jakieś liczby na jakieś statystyki. Być może będą, to, jeżeli nie będzie mogło tego 

robić miasto. Być może będą, to mogli robić rodzice, ale ja jeszcze raz pani powiem jedną rzecz, 

bardzo mądry człowiek, który nie skończył Harvardu, bo powiedział, że tam się niczego nie nauczy 

powiedział krótko, edukacja jest najważniejsza, jeżeli my coś wprowadzimy w przedszkolach i będę 

cały czas powtarzał śmieszny temat, który robił kiedyś pan Mrówczyński, kiedy zachęcał dzieci w 

przedszkolu do zbierania baterii. Był to pierwszy recykling, ale zaczął od przedszkola. Ja mogę, tylko 

tyle do tego dodać nic więcej nie będę mówił, zróbmy to, zadziałajmy, a wtedy zobaczymy, co da się 

zrobić. Ponieważ rodzice są o wiele bardziej świadomi, jak dwie kadencję temu, bo są już inni ludzie 

troszeczkę, ludzie rozmawiają. Ja pani powiem tak, że gdzieś, gdzie teraz się rodzice kiedyś nie 

zgadzali, żeby w ogóle zobaczyć dziecko, czy ono ma problem, czy nie ma, teraz 100% rodziców jest 

świadomych, żyjemy w innej rzeczywistości. Rzeczywistość się zmieniła. Edukacja, ludzie zrozumieli, 

że edukacja jest podstawą. A my jako radni jesteśmy od tego, żeby ta edukacja funkcjonowała jeszcze 

lepiej. I tyle chciałem powiedzieć. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Dziękuję. Pan radny Józef Twardzik. 

 

Radny Józef Twardzik:  

Ja moją wypowiedź opieram trzech na dokumentach. Dobrze żyję z panią wiceprezydent Skoczylas, 

to temat również dotyczy pani. Pisze pani dyrektor Lyszczok do przewodniczącego komisji gospodarki 

przestrzennej 14 Lutego 2019, chodzi o nieruchomości przy ulicy Zwierzynieckiej 895/122 i 89/121. 

Wpisanie tych działek do rejestru może stanowić podstawę do ubiegania się o dofinansowanie ze 

środków zewnętrznych i zagospodarowanie w oparciu o plan. Te pismo, które otrzymała komisja 

gospodarki przestrzennej zostało do wiadomości przekazane zastępcy prezydenta pani Annie 

Moczkowskiej, zastępcy prezydenta ds. gospodarki przestrzennej Igorowi Śmietańskiemu oraz 

sekretarzowi miasta. Przed tym pismem pani naczelnik wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska 

informowała tą samą komisję wcześniej, że decyzją prezydenta gmina wystąpiła do Wojewódzkiego 

Inspektora Ochrony Środowiska o wpisanie tych dwóch nieruchomości do potencjalnie zagrożonych 

występowaniem środków szkodliwych. Trzeci dokument, ponieważ  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Panie radny przerwę tutaj, bo to nie jest temat dzisiejszej komisji.  

 

Radny Józef Twardzik:  

ale tu są finanse kochany, tu pisze wyraźnie pani Lyszczok, że gmina  będzie się ubiegała o 

dofinansowanie,  o środki zewnętrzne. W związku z tym moja propozycja jest taka, żeby w przyszłym 

miesiącu albo na komisji gospodarki przestrzennej i infrastruktury albo na komisji finansów 

wypowiedziano się na temat, czy gmina wystąpiła o dofinansowanie środków, o dofinansowanie 

środków, a podstawą dofinansowania środków było wpisanie tych nieruchomości do potencjalnie 

historycznie zagrożonych terenów. Sprawa ciągnie się. I trzeci dokument. Ponieważ widziałem, że 

pracownicy urzędu miasta lekceważą ten temat zwróciłem się do wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska w Katowicach i dostałem odpowiedź dostałem odpowiedź od prezesa Wojewódzkiego 

funduszu ochrony środowiska, że gmina może wystąpić o dofinansowanie w wysokości 90% kosztów 

związanych z naprawą tego terenu. Czyli mamy trzy podstawowe dokumenty i prosiłbym, żeby w 

miesiącu październiku ta sprawa była omawiana albo na komisji finansów albo na komisji gospodarki 

przestrzennej. Temat ciągnie się od kilku lat. Dziękuję. Dziękuję I jeszcze taka uwaga. To co prosiłem 
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panią prezydent Skoczylas że chcę się spotkać. Ja dlatego chcę się spotkać żeby pani miała przegląd 

wszystkich dokumentów w tym temacie, które ja mam całości. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Dziękuję. Ja mam jeszcze wniosek złożony tutaj przez Sławomira Wróbla, Marka Gołosza i Iwonę 

Oleksiak, przeczytam treść tego wniosku i podam go pod głosowanie. Zwracamy się z wnioskiem o 

zabezpieczenie środków na zwrot wpłaconych opłat z tytułu koncesji na sprzedaż alkoholu dla tyskich 

przedsiębiorców, którzy w okresie lokcdawnu nie mogli prowadzić działalności, a tym samym nie 

korzystali z przedmiotowej koncesji. W przypadku braku możliwości zwrotu wpłat wnosi się o 

zwolnienie z części opłaty na rok 2021. Poddaję ten wniosek pod głosowanie. Kto jest przeciw?  

 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik: 

Ja.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

To jedna osoba, pani Urszula Paździorek-Pawlik. Czy ktoś jeszcze, czy ktoś wstrzymuje się od głosu?  

 

Radny Rafał Żelazny: 

Ja chciałbym dopytać można wnioskodawców. Można?  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Dyskusję zrób.  

 

Radny Rafał Żelazny: 

Czy można dopytać? 

 

Radny Sławomir Wróbel: 

Tak tak oczywiście.  

 

Radny Rafał Żelazny: 

Chciałabym dopytać wnioskodawców bo nie wiem czy dobrze zrozumiałem, czy wnioskodawcy mają 

jakieś informacje jaka to jest duża grupa i krótko mówiąc budżetowo jak duży to byłby zwrot, bo 

rozumiem, że rozmawiamy o opłacie koncesyjnej, która jest opłatą umożliwiająca sprzedaż napojów 

alkoholowych tak w mieście Dobrze to rozumiem?  

 

Radny Sławomir Wróbel: 

Tak, dokładnie, dokładnie. Dotyczy to dotyczy to restauracji i restauracji przyhotelowych pubów i 

innych tych które były faktycznie zamknięte i które nie mogły nie mogły tego no prowadzić swojej 

działalności i w tym gdzieś korzystać z tej w tej koncesji, nie wiem no na przykładzie Bielska, tam 

wyszła to kwota za trzy miesiące zwrotu 430 tys. myślę, że u nas to będzie mniejsza kwota, no ale 

tutaj myślę, że stosowne wyliczenia, to to już do odpowiednich wydziałów. Tak że no ciężko mi panie 

przewodniczący.  

 

Radny Sławomir Sobocinski: 

Mogę?  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Jasne. Pan radny Sławomir Sobociński. 

 

Radny Sławomir Sobociński: 

Znaczy ja nie chcę negować tego wniosku, aczkolwiek znam wielu przedsiębiorców I każdy miał 

prawo ubiegać się o refinansowanie, przecież były i z miasta dotacje i te państwowe, czyli każdy z 

nich dostawał jakąś kompensatę wnioskujący, to było zależy oczywiście, czy zatrudniał osoby czy sam 
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prowadził działalność, czyli jakieś rekompensaty dostawali, to jakby co my im chcemy teraz dać 

dodatkową rekompensatę, za to, że już powiedzmy, nie prowadzili działalności. Tak? To trochę nie 

halo nie. Jeżeli, ja bym wnioskował tak, jeżeli nie dostał żadnej innej rekompensaty, żadnej, to wtedy 

okej dajmy ten złoty, a tak nie wnioskował bym za tym.  

 

Radny Sławomir Wróbel: 

Dobrze. No tutaj okej, były różne programy rządowe, czy tutaj z naszego miasta, ale, tak jak mówię no 

ja, jeśli za coś płacę, to chciałbym móc z tego korzystać tutaj jest sytuacja dla mnie klarowna ci, którzy 

nie mogli sprzedawać, czy prowadzić działalności zapłacili za coś z czego nie mogli korzystać czyli za 

tą za tą koncesję, która w całości wpływa do budżetu miasta Tychy.  

 

Radny Sławomir Sobociński: 

Ja uważam, że to nie do końca jest słuszny wniosek.  

 

Radny Sławomir Wróbel: 

Oczywiście może pan głosować przeciw. 

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Mogę zabrać głos?  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Proszę pan radny Kołodziejczyk.  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Z tego co ja wiem to wiem, to z opłat za koncesję prowadzimy w mieście wiele programów 

profilaktycznych. Chciałbym się dowiedzieć, czy jakaś część z tych pieniędzy zostaje w budżecie 

miasta na inne cele. Czy większość tych kwot jest przeznaczone na przykład na walkę z narkomania, 

z alkoholizmem I tak dalej i tak dalej. 

 

Radna Urszula Paździorek–Pawlik: 

Oczywiście. Mogę powiedzieć jako przedstawiciel komisji. Oczywiście. te pieniądze są przeznaczone 

właśnie w programie profilaktyki zwalczania problemu alkoholowego i narkotykowego. I dokładną 

rozpiskę tego mam regularnie na komisjach i można to oglądnąć, jest to wszędzie w naszych 

materiałach.  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Jaki to jest stosunek wpływu do wydatku, bo, to też pytałem. Może pani Doktor wie, czy wszystkie te 

pieniądze są na to przeznaczane, czy tylko część.  

 

Radna Urszula Paździorek–Pawlik: 

Z mojej wiedzy wszystkie. Taka jest zasada.  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Ja proponuję kolegom jeżeli mogę niech koledzy złożą ten wniosek na sesji. Trzeba to przemyśleć i 

przedyskutować. Bo pieniądze pochodzące z tego źródła no będą stanowiły zawsze właśnie taki taki 

problem. Ja nie mówię, że jestem za czy jestem przeciw, można się wstrzymać, można tam różnie. 

Można nie głosować. Ja wiem jakie są zasady, jestem radnym 100 lat, ale chodzi tutaj o jakąś logikę, 

żebyśmy po prostu podjęli słuszną decyzję. Widzę, że pan naczelnik chce coś dopowiedzieć na ten 

temat. Bardzo bym chciał wysłuchać.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Te pieniądze chyba w ogóle nie mogą być przeznaczone na inny cel.   
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Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała:  

Tak. Szanowni państwo jeśli mogę się wtrącić, tylko jedno zdanie, tak, zgodnie z przepisami ustawy 

one muszą w całości zostać przeznaczone na te cele, tak że nie mamy możliwości wydatkowania i na 

inne cele niż te o których mówi ustawa. Tak że tutaj nawet, jeżeli byśmy w danym roku nie 

wykorzystali, to musimy je przenieść na rok  kolejny, na te same cele.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Tym samym uderzymy w programy profilaktyczne.  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Jeszcze mam pytanie, jaka to jest kwota panie naczelniku rocznie? 

 

Radna Urszula Paździorek–Pawlik: 

Ponad dwa miliony zdaje się. Nie wiem. Nie pamiętam dokładnie.  

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała:  

Tak, jest to kwota ponad dwóch milionów złotych, 2 mln 400 tys. chyba. Jeżeli państwo mi dadzą 

sekundkę od razu odpowiem, bo sprawdzimy to tutaj.  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Jeżeli pan też znajdzie, jak są przeznaczane na jakie terapie, na co i jak, to wygląda kwotowo.  

 

Radna Urszula Paździorek–Pawlik: 

Mam gdzieś napisane z komisji. Ale na pewno powyżej dwóch milionów. 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała:  

No,  to jest nawet widzę kwota tutaj niecałych trzech milionów zł, tak że no i w większości te środki idą 

na realizację zadań w ramach programu tak, tak jak pani radna tutaj powiedziała miejskiego programu 

profilaktyki rozwiązywania problemów alkoholowych oraz miejskiego programu przeciwdziałania 

narkomanii. Tak że to są w całości zarówno dotacje dla tyskich organizacji pozarządowych no jak i 

bieżące działania związane z funkcjonowaniem… wypoczynek wakacyjny dla dzieci tak także 

działalność tutaj placówki wsparcia, baza przy filii przy ulicy Katowickiej, w całości na wydatki 

związane z przeciwdziałaniem uzależnieniom.  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Jednym znaczeniem nie pieniądze z miasta, tylko znaczone pieniądze pochodzące z. Dobrze dziękuję 

bardzo. Proponuję kolegom żebyście to przedyskutowali, żeby się nad tym zastanowili, bo być może 

trzeba pewnym ludziom pomóc, a może się okazać, że właśnie nie będzie pieniędzy na pewne 

działania, które są tutaj o wiele ważniejsze i które po prostu możemy w ten sposób, jakby no po prostu 

się ich pozbyć, krótko rzecz biorąc edukacja, jak wspomniałem najważniejsza, nie dam z niej odebrać 

ani złotówki. Dziękuję.  

 

Radny Sławomir Wróbel: 

No tutaj kwota którą podał pan naczelnik dotyczy wszystkich podmiotów, które handlują alkoholem, 

czyli sklepów, butików i innych budek. Część ta, która podchodzi od tych przedsiębiorców, którzy 

faktycznie byli zamknięci podczas lockdawnu to jest myślę, że, że gdzieś 10-15% całości, całości 

wpływów, jeśli chodzi o rok. Ale tak jak mówię, to są moje przypuszczenia i ja tutaj proszę jednako 

poddane pod głosowanie tego wniosku.  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Ad vocem. Ad vocem chciałem powiedzieć tylko tyle, że panie radny część sklepów też była 

zamknięta i znam osobiście takie dwa sklepy, bo pytałem, były zamknięte i za chwilę ktoś powie, że 

zgodziliśmy się na, to, żeby nie dać, żeby rekompensować, to osobom mającą kawiarnie, restauracje, 
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a nie daliśmy tym, którzy faktycznie mieli zamknięte sklepy, które głównie sprzedają alkohol, czyli 

gdzieś tutaj jeszcze raz proszę, żeby się wstrzymać nad tym i przedyskutować sprawę mając 

wszystkie dane, bo jak tak powiedziałem być może jest to dobry pomysł, ale tak jak powiedziałem są, 

to pieniądze znaczone, wydawane w sposób na edukację i pewne tematy związane z dużym 

problemem, z wielkimi problemami społecznymi, dlatego wolałbym to przedyskutować. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Dziękuję. Panie Sławomirze poddaję panu wniosek pod decyzję głosujemy go?  

 

Radny Sławomir Wróbel: 

Głosujemy.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Głosujemy. W takim razie po kolei wszystkich poproszę o  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Grzegorz Kołodziejczyk nie głosuje, w ogóle nie zabieram w ogóle zdania w tym temacie. Nie mam 

wiedzy nawet żeby się wstrzymać, a już być za albo przeciw w ogóle. Nie głosuję w ogóle. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Dobrze. Pani Karolina Chemicz Pałys? Nie ma pani Karoliny z nami. Pan Marek Gołosz? Nie ma. Pan 

Marek Gołosz? Jest? 

 

Radny Marek Gołosz: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Za, dobrze. Pan Jarosław Hajduk?  

 

Radny Jarosław Hajduk: 

Ja się wstrzymuję od głosu. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Pan Grzegorz Kołodziejczyk?  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Nie głosuję w ogóle.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Pan Andrzej  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Nie mogę głosować nad czymś, co nie ma logicznego żadnej logicznej podstawy. Dla kogo tutaj 

działamy, w czyim imieniu i kto jest beneficjentem tego. To jest po prostu, to trzeba przemyśleć zrobić 

obliczenia, to nie jest takiego.  

 

Radny Sławomie Sobociński:  

Panie Grzegorzu jest głosowanie. Już słyszeliśmy 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Dokładnie.. Pan Andrzej Kściuczyk. 

 

Radny Andrzej Kściuczyk: 
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Wstrzymuję się od głosu. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Pani Iwona Oleksiak?  

 

Radna Iwna Oleksiak: 

Za.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Pani Aleksandra Pabian?  

 

Radna Aleksandra Pabian:  

Wstrzymuję się.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Dobrze. Pani Urszula Paździorek-Pawlik?  

 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik: 

Przeciw. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Pani Anita Skapczyk? Pani radna Anita Skapczyk? Pan Sławomir Sobociński?  

 

Radna Anita Skapczyk: 

Anita Skapczyk wstrzymuje się. 

 

Radny Sławomir Sobociński: 

Wstrzymuje się.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Dziękuję. Pan Sławomir też wstrzymuje się, tak?  

 

Radny Sławomir Sobociński: 

Tak jest. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Dziękuję. Pan Józef Twardzik?  

 

Radny Józef Twardzik: 

Wstrzymuję się. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Pan Dariusz Wencepel? Pan Dariusz Wencepel? Pan Sławomir Wróbel?  

 

Radny Sławomir Wróbel: 

Za. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Pani Aleksandra Wysocka-Siembiga?  

 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga: 

Znaczy ja się wstrzymuję, ale powiem szczerze, że tutaj chyba dużo racji ma pan radny Kołodziejczyk, 

który tak naprawdę powiedział, że nie do końca…  
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Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Nie pani Olu, nie,  bo wstrzymanie się nic nie daje. 

 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga: 

Ale wstrzymuję się. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Pan Rafał Żelazny?  

 

Radny Rafał Żelazny:  

Wstrzymuję się od głosu.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Jeszcze przeczytam raz te osoby, których nie mamy, pani Karolina Chemicz-Pałys? Pan Dariusz 

Wencepel? Dobrze to są głosy nie oddane. Podliczamy. Mamy trzy głosy za, jeden głos przeciw i 

reszta wstrzymujące się.  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Mój głos nie jest wstrzymujący się panie przewodniczący. Są to głosy, nie oddaje głosu w tym 

temacie.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Dobrze panie radny Grzegorzu, jest pan tak samo, jak osoby, których nie ma. Nie oddany głos. Tak 

zaznaczone. 

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Bardzo dziękuję. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Tak że takie osoby. Dziękuję. Tak że głosowanie mamy przy trzech głosach za, jednym głosie 

przeciw, reszta wstrzymująca się z wyjątkiem trzech osób, które nie oddały głosu. Dziękuję. Czy są 

jeszcze jakieś wnioski, pytania.  

 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga: 

Tak, panie przewodniczący. Proszę. Ja jeszcze mam jedno pytanie, jeśli mogę skorzystam tutaj z 

obecności pani dyrektor tyskiego zakładu usług komunalnych i mam takie krótkie pytanie. Pani 

dyrektor czy jest jakaś szansa, nie wiem, czy to państwo robicie, czy to zakład usług, czy, czy jakoś to 

inaczej jest zorganizowane, chodzi o worki na śmieci, które w tym roku są tragicznie beznadziejne.  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Słabe.  

 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga: 

Czy, słucham?  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Mówię, że bardzo słabe, drą się.  

 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga: 

No właśnie, to chciałam powiedzieć. Co znaczy czy jest jakaś szansa, że te worki będą lepsze, 

ponieważ w zeszłym roku były normalne. Teraz nie da się, po prostu nie da się prawie że ich 

użytkować, tylko takie mam pytanie pani dyrektor. 
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Dyrektor Tyskiego Zakładu Usług Komunalnych Agnieszka Lyszczok: 

Szanowna pani radna niestety Tyski Zakład Usług Komunalnych nie zajmuje się już gospodarką 

odpadami. Tutaj bym odesłała do pani naczelnik Warzechy do referatu Gospodarki Odpadami. Tak że 

tam proszę. 

 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas: 

Okej, jeżeli można, to spróbuję od razu odpowiedzieć na, to pytanie jesteśmy na etapie nowego 

przetargu na świadczenie usług w zakresie gospodarki odpadami i faktycznie tam wpisano w 

specyfikacji wpisane są również nieco inne wymagania, jeżeli chodzi o worki, więc mam nadzieję, że, 

to ulegnie w przyszłym roku poprawie.  

 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga: 

Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Radny Sławomir  Sobociński.  

 

Radny Sławomir Sobociński: 

Wyższe wymagania o jakość worków.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Dziękuję. 

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Ja jeszcze proszę o głos.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Proszę panie radny.  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk: 

Odnośnie tego alkoholu, jeżeli wprowadzimy taki zapis, że nie będą płacić tej opłaty, czy będzie im 

zwrócona, ale nie tylko ludzie, którzy prowadzili restauracje, ale również wszyscy nasi obywatele, 

którzy handlują alkoholem, ale mieli zamknięte sklepy, to, jeżeli, to pójdzie w tym kierunku, to możemy 

tutaj rozmawiać na ten temat. Inaczej się na taką rzecz nie piszę, bo, to jest nierówne traktowanie 

obywateli. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Publicznych Michał Kasperczyk:  

Dziękuję. Jeżeli nie ma więcej pytań, to dziękuję za dzisiejszą komisję i zamykam posiedzenie. 

Dziękuję.  Do widzenia.  

 

 

http://bip.umtychy.pl/index.php?action=PobierzPlik&id=487805

Data wygenerowania dokumentu: 2024-09-01 8:32:29

http://www.tcpdf.org

